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Källa: Meltwater 

 

Vad har de finländska nyheterna handlat om i juni som berör Åland och där Åland 

omnämns? 

Intresset för Ålands särställning och demilitarisering är fortsättningsvis stort och president 

Sauli Niinistö har krävt en utredning om konsulatets rättsliga status. Medborgarinitiativet där 

man kan understöda en stängning av Rysslands konsulat på Åland har sedan i april samlat 

in drygt 38 000 namnunderskrifter. 

Den politiska nyhetsrapporteringen angående förtroendeomröstningen i riksdagen för 

näringsminister Vilhelm Junnila och hur stödet sett ut partimässigt har granskats ända ner 

på ledamotsnivå. 

Viking Lines beslut att dra in annonseringen i Nya Åland har uppmärksammats i medierna 

och majoriteten av artiklarna som berör sjöfart och rederier handlar om detta. 

Nedan presenteras några exempel på artiklar och innehåll sorterat under rubrikerna Politik 

och samhälle, Demilitarisering, Ekonomi/Företag/Juridik samt Sjöfart/Rederier. 

 

 

Politik och samhälle (41) 

• Bara en dryg vecka efter att ministrarna i Petteri Orpos regering utsetts röstade 

riksdagen om näringsminister Vilhelm Junnilas förtroende efter att det hade 

framkommit att han sammankopplas med högerextrema rörelser.  (Demokraatti, 



 

 

  

Uusi Suomi, Kauppalehti, Talouselämä, Helsingin Sanomat, Kainuun Sanomat, 

Iltalehti, Ilta Sanomat, HBL 28–29.6). 

Under SuomiAreena-veckan i Björneborg togs förtroendeomröstningen också upp i 

flera av debatterna. 

• Regeringsprogrammet har intresserat medierna och skrivningarna om svenskan har 

bevakats av de svenska medierna och HBL konstaterar att kommunikationen mellan 

riket och Åland ska ske på svenska (HBL 16.6).  

• Verkkouutiset (17.6) skriver att Ålands riksdagsledamot Mats Löfström är nöjd med 

innehållet i regeringsprogrammet och att det garanterar en fortsättning för den 

finländska sjöfarten.  

• Mats Löfström fortsätter som första viceordförande i den Svenska Riksdagsgruppen. 

Ny ordförande är Otto Andersson (Demokraatti, Östis, Helsingin Sanomat, HBL, 

MSN 20.6). Utskottsplatserna har fördelats och Mats Löfström fortsätter i 

Grundlagsutskottet. Han är också medlem i Stora utskottet som behandlar EU-

ärenden.  

• Iltalehti rapporterade 26.6 om de nordiska statsministrarnas sommarmöte på Island. 

I mötet deltog även regeringscheferna från Åland, Färöarna och Grönland. 

• Uusio-uutiset skrev den 14.6 om ungdomsrörelserna som vill skrota det ekonomiska 

systemet som äventyrar människors och planetens välmående. I sammanhanget 

skrevs om Regeneration 2030 och Regeneration-veckan som ordnas på Åland. 

• Tidningen Apu skrev den 16.6 att Åland är ett laboratorium för arbetsinflyttning. På 

Åland finns flera människor med utländsk bakgrund än i övriga Finland och den 

största gruppen är rumäner. Jonas Sommarhed intervjuas i artikeln.  

• Traficom har undersökt var i Finland man har den bästa nätuppkopplingen och 

klassificerat nätuppkopplingens kvalitet utgående från 1 – 5 stjärnor. Av de mindre 

kommunerna ligger Mariehamn, Grankulla, Jakobstad och Raisio i toppen med fem 

stjärnor. (e-Pressi 5.6). 

 

 

Demilitarisering (55) 

• President Sauli Niinistö har under de traditionsenliga Gullranda-samtalen sagt att 

han begär en utredning om det ryska konsulatet på Åland och dess rättsliga status. 

Många artiklar har handlat om detta under tiden 18 – 20.6. (Salon Seudun Sanomat, 

MSN, Yle, Svenska Yle, MTV, HBL, UMV-Lehti, UusiSuomi, Valta Media, HS). 

• Ari Pesonen presenterar i Uusi Suomi taltur en egen utredning om traktaternas 

bindningar och konstaterar att Finland redan för länge sedan borde ha reagerat och 



 

 

  

sagt upp avtalet. Artikeln på finska finns att läsa här i sin helhet: 

https://puheenvuoro.uusisuomi.fi/aripesonen1/selvitys-venajan-ahvenanmaan-

konsulaatin-oikeudellisesta-asemasta-suhteessa-ah-venanmaan-demilitarisointiin-

on-valmistunut/ 

• Riksdagsledamot och medlem av försvarsutskottet Mika Kari (Sdp) föreslår att 

ålänningarna skulle omfattas av samma värnplikt som övriga Finland. Enligt honom 

bör Finland och Ålands landskapsregering överväga hur Ålands självstyrelse skulle 

kunna öka sin säkerhet på ett förebyggande sätt och som ett alternativ att även 

ålänningarna skulle omfattas av samma värnplikt som övriga Finland (Verkkouutiset 

och Demokraatti 22.6). 

Länkar till artiklarna på finska om ”Värnplikt för ålänningarna”: 

https://www.iltalehti.fi/politiikka/a/6549eb0d-4dd6-4b61-be16-4fa1be35ab00 

https://www.verkkouutiset.fi/a/kansanedustaja-iln-haastettelussa-ahvenanmaalle-

asevelvollisuus/#e58fbe61 

• Maaseudun Tulevaisuus skrev den 22.6 att KD-unga kräver en omvärdering av 

Ålands demilitarisering.  

 

 

Ekonomi/företag/juridik (22) 

• Ekonominyheterna har denna månad bland annat handlat om mat och drycker. 

Maaseudun Tulevaisuus skev den 24.6 om Open Water Brevery och om Amalias 

Limonadfabrik. Helsingin Sanomat skrev om Stallhagen 23.6: ”Stallhagen försökte 

erövra Finland med ett avtal med Kesko. – Enda felet var att det var en ordentlig 

förlust.” 

• Nordic Fish har investerat över en miljon i en rensningsanläggning på Föglö (Turun 

Sanomat 15.6, e-Pressi.com 16.6). 

• Landsbygdens Folk skrev 14.6 att WJ Dahlman Ab har köpt 49% av aktierna i 

köttförädlingsföretaget Dynameat Oy. 

• Den 1.6 rapporterade HBL att Pub Ettan i Mariehamn gått i konkurs och stänger. 

Ägaren Björn ”Grulle” Eklund intervjuades.  

• Vd Conny Rosenberg för Kraftnät Åland intervjuades i Fingrid-Lehti 29.6.  

• Kuljetus Net.fi skrev den 16.6 om framtida eldrivna flyg mellan Mariehamn och 

Sverige.  

• Svenska Yle rapporterade den 15 och 18.6 om att Flygledningen i Mariehamn, Åbo, 

Vasa, Uleåborg, Kittilä och Kuusamo i framtiden kan komma att skötas på distans. 

https://puheenvuoro.uusisuomi.fi/aripesonen1/selvitys-venajan-ahvenanmaan-konsulaatin-oikeudellisesta-asemasta-suhteessa-ah-venanmaan-demilitarisointiin-on-valmistunut/
https://puheenvuoro.uusisuomi.fi/aripesonen1/selvitys-venajan-ahvenanmaan-konsulaatin-oikeudellisesta-asemasta-suhteessa-ah-venanmaan-demilitarisointiin-on-valmistunut/
https://puheenvuoro.uusisuomi.fi/aripesonen1/selvitys-venajan-ahvenanmaan-konsulaatin-oikeudellisesta-asemasta-suhteessa-ah-venanmaan-demilitarisointiin-on-valmistunut/
https://www.iltalehti.fi/politiikka/a/6549eb0d-4dd6-4b61-be16-4fa1be35ab00
https://www.verkkouutiset.fi/a/kansanedustaja-iln-haastettelussa-ahvenanmaalle-asevelvollisuus/#e58fbe61
https://www.verkkouutiset.fi/a/kansanedustaja-iln-haastettelussa-ahvenanmaalle-asevelvollisuus/#e58fbe61


 

 

  

• Landsbygdens Folk rapporterade 15.6 om Ålbiocom och deras anläggning med 

trumkompostering med granbark. 

 

 

Sjöfart/Rederier (18) 

• Artiklarna som handlar om sjöfart har dominerats av skrivelser om Vikings Lines 

beslut att upphöra med annonseringen i Nya Åland efter att Nya Åland i två ledare 

kritiserat Viking Line. Journalistförbundet har avslutat sitt samarbete med Viking 

Line. (HBL, Helsingin Sanomat, Suomenmaa, MSN, Svenska Yle, Iltalehti, Demokraatti 

9–19.6) 

 

 

 

Sammanfattningen är gjord av Lena von Knorring, specialsakkunnig i Ålandsfrågor vid 

Ålands representation i Helsingfors med Meltwater som källa. 

 

 

 


